
PROTOKÓŁ NR 14/12

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i Rolnictwa,

które odbyło się 15 lutego 2012 roku.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 17:00, a zakończyło o 18:30. 

Uczestniczyli w nim:

Członkowie Komisji:

1. Kamila Pietraszek – Przewodnicząca Komisji,

2. Krzysztof Kapała,

3. Paweł Szymczyk.

Nieobecny usprawiedliwiony: Mariusz Kubiak.

Zaproszone osoby:

4. Anna Klepacz,

5. Teresa Szczepańska,

6. Zofia Ujma,

7. Zbigniew Mazurak,

8. Zbigniew Piątek,

9. Artur Wrona,

10. Witold Szczudłowski.

Porządek obrad:

1. Omówienie nowego systemu w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi.

2. Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty za usługi odbierania 

odpadów komunalnych na terenie gminy Kowary.

Przewodnicząca  powitała  wszystkich  przybyłych  na  obrady  i  odczytała  tematy  obrad,  które 

członkowie komisji zatwierdzili jednogłośnie. 

Ad.  1 Przewodnicząca  poprosiła  Pana  Witolda  Szczudłowskiego  dyrektora  Związku  Gmin 

Karkonoskich o parę słów na temat nowego systemu gospodarki odpadami i udziału gmin w tym systemie.

Pan Witold Szczudłowski po raz kolejny opowiedział o pracy Związku Gmin Karkonoskich i ustawie, która  

weszła z dniem 1 stycznia 2012 roku oraz o możliwościach w jaki sposób może postąpić każda z gmin w 

temacie gospodarki  odpadami komunalnymi.  Pan Witold wytłumaczył,  iż  cały czas czekamy na dokładne 

wytyczne odnoszące się do nowej ustawy i zapoznał z wstępnym zakresem zadań w jaki sposób gminy mają  

odnieść się do tej ustawy (zakres zadań załącznik do protokołu).

Radny Pan Z. Mazurak wyraził swoje zdanie mówić iż gmina Kowary powinna sama zająć się gospodarką 

odpadami i nie zlecać tego Związkowi Gmin Karkonoskich.

Pan W. Szczudłowski powiedział iż czas pokaże jak zostanie rozwiązany ten problem.

Radny Pan Z. Piątek zapytał Pana W. Szczudłowskiego o firmę a dokładnie Alphakat Disel, która dostała 

dotację 15 mln lecz nie może rozpocząć inwestycji na wysypisku, ponieważ nie może uzyskać na pozostały 
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koszt kredytu, mowa tu o około 25 mln złotych – cała inwestycja około 40 mln złotych, w tej chwili jest już  

czwarty właściciel, który ma rozpocząć inwestycję od 1 kwietnia 2012 roku, chyba że jeszcze coś się wydarzy 

co uniemożliwi rozpoczęcie tej inwestycji. Związek Gmin Karkonoskich może dać firmie teren i zapłacić za  

utylizację  1  tony  odpadów  –  do  70%  opłaty  marszałkowskiej,  a  reszta  przeznaczona  jest  na  utrzymanie 

wysypiska.

Ad. 2  Przewodnicząca zapoznała radnych z projektem uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki 

opłaty  za  usługi  odbierania  odpadów  komunalnych  na  terenie  Gminy  Kowary,  projekt  ten przygotowała 

Komisja Ochrony Środowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i Rolnictwa.

W projekcie ustalono górną stawkę opłaty ponoszonej przez właściciela nieruchomości za usługi odbierania 

odpadów komunalnych w wysokości  12 zł  brutto od jednej  osoby miesięcznie.  Stawka ta  czyli  12  zł  jest  

zaokrągloną średnią  z  pozostałych gmin należących do Związku Gmin Karkonoskich za  odbiór  odpadów 

komunalnych.

Projekt tej uchwały wiąże się z tym iż bardzo wzrosły ceny odbioru odpadów w naszym mieście z dniem 1  

stycznia 2012 r. i są wyższe o 50%-70% niż w gminach ościennych np. Mysłakowicach, Karpaczu, gdzie koszta 

poniesione są do siebie zbliżone i maksymalnie mogłyby się różnić od siebie o 20% (cena 1 tony odbieranych 

odpadów na wysypisku w Kostrzycy- Ściegny dla wszystkich gmin Związku jest taka sama, tylko Jelenia Góra  

płaci 11% więcej).

Niestety część zaproszonych radnych spoza komisji opuściła wcześniej obrady i nie usłyszeli skąd pomysł na 

projekt tej uchwały oraz przede wszystkim pomoc mieszkańcom w obniżeniu kosztów związanych z odpadami 

komunalnymi.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Protokołowała:                                                                                                                    Przewodnicząca

Kamila Pietraszek                                                                                        Komisji Ochrony Środowiska, Przemysłu,

                                                                                                                                        Handlu, Usług i Rolnictwa 
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